

မြန်မာကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ နေ့စဉ်ဈေးကွက်သတင်းလွှာ

July 27, 2023

Volume 68, Number 18

၂၇.၇.၂၀၂၃

ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး	= ၁၉၇၄ US\$
မြန်မာ့ရွှေဈေး	= N/A
ဒေါ်လာဈေး	= N/A
CBM Rate	= ၂၁၀၀ ကျပ်
ယူရိုတစ်ယူရို	= ၂၃၃၇.၉ ကျပ်
စင်ကာပူတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၅၈၆.၅ ကျပ်
စတာလင်ပေါင်တစ်ပေါင်	= ၂၇၂၀၆၃.၇ ကျပ်
ဩစတြေးလျတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၄၂၆.၁ ကျပ်
တရုတ်ယွမ် (တစ်ယွမ်)	= ၂၉၃.၈၉ ကျပ်
အိန္ဒိယရူပီး (တစ်ရူပီး)	= ၂၅.၆၃၀ ကျပ်
ကိုရီးယားဝမ်တစ်ရာ	= ၁၆၄.၀၈ ကျပ်
မလေးရှားရင်းဂစ်	= ၄၆၄.၄၀ ကျပ်
ထိုင်းဘတ်တစ်ဘတ်	= ၆၁.၆၀၂ ကျပ်

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com

CONTACT US

ကုန်သွယ်မှုသတင်းအချက်အလက်နှင့်
သုတေသနဌာနခွဲ

ဖုန်း ၀၁-၃၇၁၂၀၃
၀၁-၃၇၆၄၁၆
၀၁-၃၇၆၄၉၀
ဖက်စ် ၀၁- ၃၇၆၄၁၆

<http://www.myantrade.gov.mm>
myantradetir2016@gmail.com

လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များကို အမြတ်ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ ထက် ပိုမိုရောင်းချခြင်းမပြုရန်နှင့် Pre order ဖြင့် ကြိုတင်ရောင်းချခြင်းမပြုရန် ထုတ်ပြန်

လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များကို အမြတ်ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ ထက် ပိုမိုရောင်းချခြင်းမပြုရန်နှင့် Pre order ဖြင့် ကြိုတင်ရောင်းချခြင်းမပြုရန် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် တင်သွင်း၊ တင်ပို့၊ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းသည့်ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များအား လူမှုကွန်ရက်များတွင်လည်းကောင်း၊ show room များတွင်လည်းကောင်း Pre order ဖြင့် ရောင်းချနေကြောင်း သိရှိရသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဧပြီနှင့် ဇွန်လများ၌ လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းသည့် ကုမ္ပဏီများနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးများတွင် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များ ပြန်လည်ရောင်းချရာ၌ CIF တန်ဖိုးအပေါ် အမြတ် ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ ထက် ပိုမိုရောင်းချခြင်းမပြုရန်၊ လူမှုကွန်ယက်တွင် ကြော်ငြာရောင်းချခြင်းမပြုရန်၊ မော်တော်ယာဉ်ရောက်ရှိခြင်းမရှိဘဲ Preorder ဖြင့် ကြိုတင်ရောင်းချခြင်းမပြုရန် အသိပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ အထက်အပိုဒ် ၂ ပါ တားမြစ်ချက်များအပေါ် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိပါက စီမံခန့်ခွဲမှုနည်းလမ်းအရ ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ပိတ်သိမ်းခြင်း၊ စားသုံးသူရေးရာဥပဒေအရ အရေးယူခြင်းကို ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် တင်သွင်း၊ တင်ပို့၊ တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီက ထုတ်ပြန်ထားသည်။

လျှပ်စစ်ကား EV များနှင့် အားသွင်းစက် charger များ ဝယ်ယူအသုံးပြုရာတွင် စိတ်ကျေနပ်မှုမရှိခြင်းနှင့် နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများရှိပါက တိုင်ကြားရန် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားသည်။

စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနသည် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့်အညီ စားသုံးသူပြည်သူများအတွက် စားသုံးသူအခွင့်အရေး များ အပြည့်အဝရရှိစေရေး၊ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ စိတ်ကျေနပ်မှုမရှိစေရေး၊ အာမခံချက်အပြည့်အဝရရှိစေရေးနှင့် နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများအား ကုစားပေးရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

စားသုံးသူပြည်သူများ အလွယ်တကူ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ရန်နှင့် တိုင်ကြား နိုင်ရန်အတွက် နေပြည်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးပြည်နယ်များတွင် စားသုံးသူ သတင်း

ပြန်ကြားရေးနှင့် တိုင်ကြားမှုလက်ခံဆောင်ရွက်ရေးစင်တာ consumer information and complaint center - CICC ရုံးပေါင်း ၄၈ ရုံးကို ဖွင့်လှစ်ထားသည့်အပြင် consumer call center ဖုန်းနံပါတ် ၁၅၃၅ သို့ ဆက်သွယ်ခေါ်ဆိုကာ စုံစမ်းမေး မြန်းခြင်း၊ နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများအတွက် တိုင်ကြားခြင်းတို့ကိုလည်း လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ရာ လျှပ်စစ်ကားများ electric vehicle - EV နှင့် အားသွင်းစက် charger များအား ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် စိတ်ကျေနပ်မှုမရှိခြင်းနှင့် နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများရှိပါက စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၏ consumer call center ဖုန်းနံပါတ် ၁၅၃၅ သို့ ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားသည်။

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးမြို့ကြီးများတွင် EV ယာဉ်များအား မြို့ပြလမ်းကွန်ယက်စနစ်များတွင် ပြေးဆွဲရာ၌ အဆင်ပြေစေရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ အဓိကလမ်းကွန်ယက်များတွင်ပါ ပြေးဆွဲနိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သဘာဝရုပ်ကြွင်းလောင်စာဆီသုံးစွဲမှုကို လျှော့ချရန် လျှပ်စစ်ကားများ ပြေးဆွဲအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် နေပြည်တော်တွင် လေးနေရာ၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် ငါးနေရာ၊ မန္တလေးမြို့တွင် ငါးနေရာနှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းမကြီးပေါ်တွင် ငါးနေရာ စုစုပေါင်း ၁၉ နေရာကို pilot project အနေဖြင့် တာဝန်ခွဲဝေ၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်သူများ သွားလာရေးလွယ်ကူအဆင်ပြေစေရန်နှင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစေရန်အတွက် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်များအား ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁) ရက်နေ့မှစ၍ လမ်းအသုံးပြုခ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://news-eleven.com/article/251304>

သွင်းကုန်တင်သွင်းသူများအတွက် လိုအပ်သည့်နိုင်ငံခြားငွေကြေးကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ကြောင်း ဗဟိုဘဏ်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပြောကြား

သွင်းကုန်တင်သွင်းသူများအတွက် လိုအပ်သည့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းမြင့်က ပြောကြားသည်။

“လိုအပ်တဲ့နိုင်ငံခြား ငွေကြေးဈေးကွက်မှာ သွင်းကုန်တင်သွင်းသူတွေအတွက် လိုအပ်တဲ့နိုင်ငံခြားငွေ ရယူတဲ့သူတွေကိုလည်း ကျွန်တော်တို့က ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်တယ်။ လိုအပ်တဲ့သွင်းကုန်တွေကိုလည်း သွင်းပေးနိုင်တာ တွေ့ရပါတယ်” ဟု နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခန်းတွင် ပြောကြားသည်။

ကျပ်နှစ်သောင်းတန်ကို အကန့်အသတ်ဖြင့် ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်သဖြင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုမဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းတွင်လည်း ငွေကြေးဖောင်းပွမှုမဖြစ်စေရန် ဗဟိုဘဏ်က စောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။ “နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း တည်ငြိမ်စေဖို့အတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ နေ့စဉ်နိုင်ငံခြားငွေစီးဝင်မှုစီးထွက်မှုကို နီးကပ်စွာစောင့်ကြည့်စိစစ်လျက်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံခြားငွေဝယ်ယူထိန်းသိမ်းထားတဲ့ဘဏ်တွေကို နိုင်ငံခြားငွေလိုအပ်တဲ့ သွင်းကုန်တင်သွင်းသူတွေနဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ရောင်းချစေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်” ဟု ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းမြင့်ကပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဦးစီးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဘဏ်များအကြား နိုင်ငံခြားငွေကြေးဈေးကွက်မှာ တည်ငြိမ်နေကြောင်း ၎င်းကဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ဗဟိုဘဏ်သည် ငွေကြေးဖောင်းပွမှု လျော့နည်းကျဆင်းစေရန်နှင့် ငွေကြေးဖောင်းပွမှုနှုန်းကို ထိန်းချုပ်နိုင်စေရန်အတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ငွေကြေးမူဝါဒသည် တိုင်းပြည်စီးပွားရေးကို ပိုမိုအထောက်အကူဖြစ်ရန်နှင့် နှစ်စဉ်လျာထားသည့် အမျိုးသားပြည်တွင်းထုတ်ကုန် GDP ရည်မှန်းချက်နှင့်အညီ ငွေကြေးစနစ်အတွင်း ထားရှိသင့်သည့် သီးသန့်ငွေကြေးပမာဏအားတွက်ချက်၍ သတ်မှတ်ပမာဏအတွင်း ရောက်ရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သော ငွေကြေးမူဝါဒဘောင်ကို အဓိကထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုအရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတိုးနှုန်းမြှင့်တင်ခြင်းထက် စီးပွားရေးစနစ်အတွင်းထားရှိသင့်သည့် သီးသန့်ငွေကြေးပမာဏအား အတိုး/အလျော့ပြုလုပ်နိုင်သည့်ဘဏ်များက ဗဟိုဘဏ်တွင်

ထားရှိရမည့် သီးသန့်ငွေကြေးပမာဏအချိုး မြှင့်တင်ခြင်း/လျှော့ချခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်က ထုတ်ပြန်ထားသည်။

Source: <https://news-eleven.com/article/251311>

ပဲတီစိမ်း၊ မတ်ပဲနှင့်ကုလားပဲဈေး အနည်းငယ်မြင့်တက်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်လံကုန်စည်ဒိုင်တွင် ပဲမျိုးစုံရောင်းဝယ်ဖောက်ကားလျှက်ရှိရာ အဓိကအရောင်းအဝယ် ဖြစ်သည့် သီးနှံများမှာ နှမ်းနက်(စမုံ)၊ ပဲစင်းငုံ(နီ)၊ ပဲတီစိမ်း၊ မတ်ပဲ၊ ပဲကြီး၊ ကုလားပဲနှင့်မြေပဲတို့ဖြစ်ပြီး နှမ်းနက်(စမုံ)၊ ပဲစင်းငုံ(နီ)နှင့် ပဲကြီးသီးနှံတို့သည် ယခုတစ်ပတ်အတွင်း ဈေးနှုန်းအတက်အကျမရှိဘဲ ပဲတီစိမ်း၊ မတ်ပဲနှင့် ကုလားပဲဈေးတို့မှာ ဈေးအနည်းငယ်မြင့်တက်ကာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေပါသည်။

(၂၅.၇.၂၀၂၃)ရက်နေ့ဈေးနှုန်းများမှာ နှမ်းနက်(စမုံ)၄၅ ပိဿာ(၃)တင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ကျပ်(၂၈၀၀၀)ဈေး၊ ပဲစင်းငုံ(နီ)၂၀ ပိဿာဝင် တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၉၅၀၀၀)ဈေး၊ မတ်ပဲ ၂၀ ပိဿာဝင် တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၇၂၀၀၀)ဈေး၊ ပဲကြီး ၂၀ ပိဿာဝင် တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၉၈၀၀၀)ဈေး၊ ပဲတီစိမ်း ၂၀ ပိဿာဝင် တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၆၁၀၀၀)ဈေး၊ ကုလားပဲ(HL) ၂၀ ပိဿာဝင် တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၉၀၀၀၀)ဈေး၊ ကုလားပဲ(မြကြေး) ၂၀ ပိဿာဝင်တစ်တင်းလျှင် ကျပ်(၉၀၀၀၀)ဈေးတို့ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပါသည်။

(၂၂.၇.၂၀၂၃)ရက်နေ့ ဈေးနှုန်းများမှာ နှမ်းနက်(စမုံ)ကျပ်(၂၈၀၀၀)ဈေး၊ ပဲစင်းငုံ(နီ) ကျပ်(၉၅၀၀၀)ဈေး၊ မတ်ပဲ ကျပ်(၇၁၀၀၀)ဈေး၊ ပဲကြီး ကျပ်(၉၈၀၀၀)ဈေး၊ ပဲတီစိမ်း ကျပ်(၅၇၀၀၀) ဈေး၊ ကုလားပဲ(HL) ကျပ်(၈၈၀၀၀)ဈေး၊ ကုလားပဲ (မြကြေး) ကျပ်(၈၈၀၀၀)ဈေးတို့ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့သည့်အတွက် ပဲတီစိမ်း(၅၀၀၀)ကျပ်၊ မတ်ပဲ(၁၀၀၀)ကျပ်၊ ကုလားပဲ(HL) (၂၀၀၀)ကျပ်၊ ကုလားပဲ(မြကြေး) (၂၀၀၀)ကျပ်တို့ အသီးသီးဈေးတက်ကာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပါသည်။

အရောင်းအဝယ်ဖြစ်သည့် အရေအတွက်မှာ နှမ်းနက်(စမုံ) အိတ်ရေ(၇၅၀)၊ ပဲစင်းငုံ(နီ) အိတ်ရေ(၆၅၀)၊ မတ်ပဲ အိတ်ရေ(၂၃၀)၊ ပဲကြီး အိတ်ရေ(၆၃၀)၊ ပဲတီစိမ်း အိတ်ရေ(၁၈၀၀)၊ ကုလားပဲ (HL)အိတ်ရေ(၇၀၀)၊ ကုလားပဲ(မြကြေး) အိတ်ရေ(၅၅၀)တို့ဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက် ရှိကြောင်း ကုန်စည်ဒိုင်မှသိရှိရပါသည်။

Source: မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး

ထိုင်းအစိုးရက မလေးရှားနှင့်ကုန်သွယ်မှုကို မြှင့်တင်သွားမည်ဖြစ်

၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံတို့အကြား ကုန်သွယ်မှုပမာဏကို ဘတ် ၁.၀၂ ထရီလီယံထိ တိုးတက်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အားကောင်းစေရေးအတွက် မလေးရှားအာဏာပိုင်များနှင့် ယခုနှစ် နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ပူးတွဲကုန်သွယ်ရေးကော်မတီ (Joint Trade Committee) ကို ကျင်းပသွားနိုင်ရေးမျှော်လင့်ပါကြောင်း အစိုးရ ဒုတိယပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ Ms. Rachada Dhnadirek က ပြောကြားပါသည်။

အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအနက် မလေးရှားနိုင်ငံကို ထိုင်း၏ အဆင့် ၁ ကုန်သွယ်ရေးမိတ်ဖက်အဖြစ် စဉ်းစားထား ပါကြောင်း၊ ယခင်နှစ်က နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု ဘတ် ၃၃၆ ဘီလီယံရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ယာဉ်အစိတ်အပိုင်းများ၊ ဆီ၊ ကွန်ပျူတာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများဖြစ်ကြောင်း ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ထိုင်းကုန်သွယ်မှုညှိနှိုင်းရေးဦးစီးဌာန ကိုယ်စားလှယ်များက မလေးရှားနိုင်ငံသို့သွားရောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးနှင့်နေထိုင်မှုစရိတ်ဝန်ကြီးဌာန၏ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ဖြစ်သူ Mr. Datuk Azman Mohd Yusof နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပါကြောင်း၊ Franchise လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးပွဲများနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ပြန်လည်ကောင်းမွန်စေရေး အစီအမံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ အရောင်းပြပွဲများ အပြန်အလှန်တက်ရောက် ခြင်းဖြင့် ကုန်သွယ်ရေးမိတ်ဖက်များအဖြစ် တည်ဆောက်သွားကြရန်ဖြစ်ကြောင်း Ms. Rachada က ဖြည့်စွက် ပြောကြားပါသည်။

ထိုင်းလုပ်ငန်းရှင်များက မလေးရှားနိုင်ငံအတွင်း လယ်ယာထုတ်ကုန်များ၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့်စားသောက်ဆိုင်

လုပ်ငန်းများအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရှာဖွေနေပါကြောင်း၊ ဈေးကွက်နှင့်မိတ်ဖက်ချဲ့ထွင်နိုင်ရေးအတွက် အစိုးရ အနေဖြင့် မလေးရှားတွင် “I love Thailand Fair” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် halal အစားအစာပွဲ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Source: www.bangkok.post.gov

(စီးပွားရေးသံမှူး၊ ဗန်ကောက်မြို့)

https://myantrade.gov.mm/article/Naypyitawstp_260720230418

ရုရှားနိုင်ငံ၌ ဆန်ဈေးသည် ၁ နှစ်ခွဲအတွင်း ၂၀-၃၀ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်

ရုရှားတွင် ထုတ်လုပ်ခြင်းမရှိဘဲ ပြည်ပမှတင်သွင်းနေရသည့် ဆန်လုံးရှည် (Long-grain rice)သည် လွန်ခဲ့သည့် ၁ နှစ်ခွဲ အတွင်း ၂၀ မှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ဈေးတက်လာခဲ့ကြောင်း ရုရှားကောက်ပဲသီးနှံသမဂ္ဂဥက္ကဋ္ဌ Mr. Arkady Zlochevsky က TASS သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံသားများသည် နှစ်စဉ် ဆန်တန်ချိန် ၁ သန်း စားသုံးကြပြီး ထိုအထဲမှ တန်ချိန် ၂၀၀,၀၀၀ ခန့်သည် ဆန်လုံးရှည်များဖြစ်ကြောင်း သမဂ္ဂအကြီးအကဲက ပြောကြားသည်။ ရုရှားနိုင်ငံ၌ ဆန်လုံးတို(round-grain rice)သည် ပြည်တွင်းစားသုံးရန်အတွက်သာမက ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရန်အတွက်ပါ လုံလောက်မှုရှိကြောင်း၊ ဆန်လုံးတိုထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ယခင်နှစ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက တိုးလာမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းမှ ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြီးခဲ့သည့်ရာသီတွင် ဆန်ထုတ်လုပ်မှုသည် တန်ချိန် ၁.၂ သန်းမှ တန်ချိန် ၉ သိန်းဝန်းကျင်သို့ ကျဆင်းခဲ့ပြီး ယခုရာသီတွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်၍ ဆန်တန်ချိန် ၁.၁ သန်းခန့်အထိ ထုတ်လုပ်နိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း Zlochevsky မှ သုံးသပ် ပြောကြားခဲ့သည်။

ရုရှားနိုင်ငံအတွင်း၌ ဆန်လုံးတိုသည် ပြည်တွင်းစားသုံးရန်အတွက်သာမက ပြည်ပသို့တင်ပို့ရန်အတွက်ပါ အလုံအလောက် ရှိသော်လည်း ဆန်လုံးရှည်သည် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ရုရှားနိုင်ငံသို့ ဆန်လုံးရှည် အဓိက တင်ပို့လျက်ရှိသောနိုင်ငံများမှာ အိန္ဒိယ၊ ဗီယက်နမ်နှင့်ထိုင်းနိုင်ငံတို့ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

Source : <https://tass.ru/ekonomika/18362805>

(ခွန်မျိုးသူ၊ စီးပွားရေးသံမှူး၊ မော်စကိုမြို့)

[https://myantrade.gov.mm/article/STP%20\(Yangon\)%2026072023%2023:15](https://myantrade.gov.mm/article/STP%20(Yangon)%2026072023%2023:15)

ဒေသတွင်းကုန်သွယ်မှုများ တိုးတက်လာခြင်းကြောင့် အရှေ့တောင်အာရှတွင် တရုတ်အစားအစာများကို ပိုမိုစားသုံးလာ

တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ၏ မြို့တော်နန်နင်းတွင် ဇူလိုင်လဆန်းပိုင်းက ကျင်းပ ခဲ့သည့် ပဉ္စမအကြိမ် လန်ချန်း-မဲခေါင်စီးပွားရေးဖိုရမ် (5th Lancang-Mekong Business Forum) တွင် တရုတ်နှင့် မြန်မာဘာသာစကားနှစ်မျိုးဖြင့် တံဆိပ်ကပ်ဖော်ပြထားသော အစပ်အရသာဟော့ပေါ့ထုပ်များသည် စိတ်ဝင်စားမှုရရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အဆိုပါဟော့ပေါ့ထုပ်အတွက် ကုန်ကြမ်းများကို တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ချုံချင့်မြို့မှ တင်သွင်းပြီး မြန်မာ လူမျိုး များ၏ အရသာနှင့်ကိုက်ညီစေရန် ရန်ကုန်မြို့တွင် ထုတ်လုပ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ လွန်ခဲ့သော (၁၀) နှစ်ခန့်မှ စ၍ အစပ်အရသာရှိသည့် တရုတ်အစားအစာများသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခေတ်စားလာခဲ့ကြောင်းနှင့် တရုတ်လူမျိုးများ၏ အစပ်အရသာဟော့ပေါ့ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူကြိုက်များလာပြီးနောက် အဆင့်မြင့်စားသောက်ဆိုင်များတွင် စတင် မိတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း အဆိုပါအစပ်အရသာဟော့ပေါ့ကို ထုတ်လုပ်သူ Sean Yann က ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း “မာလာ” ဟုခေါ်သည့် အစပ်အရသာရှိသော တရုတ်အစားအစာများသည် အရှေ့ တောင်အာရှတွင် နေရာယူလာခဲ့ကြောင်း၊ မာလာအရသာကို မြန်မာစားသုံးသူများ၏ ကြိုက်နှစ်သက်မှု တိုးပွားလာသည်နှင့်အမျှ Yann ၏ ကုမ္ပဏီသည် ၎င်း၏ ဟော့ပေါ့ကို မိတ်ဆက်ရန်အတွက် ပြည်တွင်းရှိ စူပါမားကတ်များနှင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊

၎င်း၏ထုတ်ကုန်များသည် ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များထက် (၁.၅) ဆခန့် ဈေးများသော်လည်း တစ်လလျှင် အထုပ် (၂၀,၀၀၀) မှ (၃၀,၀၀၀) အထိ ရောင်းချနေရဆဲဖြစ်ကြောင်း Yann မှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ထို့အတူ ယခုနှစ်အစပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ e-commerce ပလက်ဖောင်းများဖြစ်သည့် Meituan နှင့် Dianping တို့မှ အချက်အလက်များအရ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် "မာလာ" နှင့် "ဟော့ပေါ့" ရှာဖွေမှုများသည် ယခင်နှစ်ထက် (၇၀၀) ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဘန်ကောက်နှင့်ဖူးခက်ရှိ လူကြိုက်များသော အပန်းဖြေစခန်းများတွင် မာလာအသားကင်နှင့် ဟော့ပေါ့များပါဝင်သည့် စားသောက်ဆိုင်များ ပိုများလာကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရပ်ဝန်းနှင့်ပိုးလမ်းမစီမံကိန်းနှင့် ဒေသတွင်းဘက်စုံစီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကြောင့် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးတို့တွင် အတားအဆီးများမရှိတော့သဖြင့် တရုတ်နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နယ်ပယ်သည် တိုးလာလျက်ရှိကြောင်း၊ “မာလာ” ကဲ့သို့သော တရုတ်အရသာ အစားအစာများသည် အရှေ့တောင်အာရှသို့ ဝင်ရောက်လာကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ထို့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း၊ ကွမ်ရှီးကျွန်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ Yulin မြို့ရှိ Yulin International Spice Trading Market တွင် စမုန်နက်နှင့် သစ်ကြံပိုးခေါက်ကဲ့သို့ ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်များ တင်ဆောင်ထားသည့် ထရပ်ကား အများအပြားကိုမြင်တွေ့ရကြောင်း၊ Yulin တွင် နှစ်စဉ် ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်များ၏ ကုန်သွယ်မှုပမာဏသည် တန်ချိန် (၈၀၀,၀၀၀) ခန့်ရှိပြီး ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်နှင့် ဆက်စပ်သည့်လုပ်ငန်းများတွင် လူပေါင်း (၁၀၀,၀၀၀) ကျော်ကို အလုပ်ခန့်ထားပေးနိုင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

Yulin မြို့သည် ဒေသတွင်းဘက်စုံစီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု သဘောတူညီချက် အကောင်အထည်ဖော်သည့် အခွင့်အလမ်းကို အဓိအရဆုပ်ကိုင်၍ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင် ကုန်သွယ်မှုကို စဉ်ဆက်မပြတ်ချဲ့ထွင်ကာ တရုတ်ဟင်းခတ်အမွှေးအကြိုင်များကို အရှေ့တောင်အာရှသို့ ပိုမိုတင်ပို့ရောင်းချခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ယခုကျင်းပသည့် ပဉ္စမအကြိမ် လန်ချန်း-မဲခေါင်စီးပွားရေးဖိုရမ်တွင် တရုတ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ မြန်မာ၊ လာအို၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ အပါအဝင် လန်ချန်း-မဲခေါင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ကိုယ်စားလှယ် (၁၀၀) ကျော်သည် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အစားအစာ ပြုပြင်ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် အခွင့်အလမ်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရပါသည်။

မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း လန်ချန်း-မဲခေါင်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား အခြေခံအဆောက်အအုံ ချိတ်ဆက်မှု အားကောင်း လာကာ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေးစနစ်များ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်းနှင့်အတူ အစားအသောက်ဝယ်လိုအား မြင့်တက် လာခြင်း၊ စားသုံးမှုပုံစံများ ပြောင်းလဲလာခြင်းနှင့် စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ထုပ်ပိုးခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်းတို့ကြောင့် လန်ချန်း-မဲခေါင်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ အစားအစာပြုပြင်ထုတ်လုပ်မှု ဈေးကွက်နှင့် ကုန်သွယ်မှုသည် ဆက်လက်တိုးတက်လာလျက်ရှိပြီး အနာဂတ်တွင် ပို၍ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားနိုင်မည်ဟု မဲခေါင်သိပ္ပံ၏ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ Suriyan Vichitlekarn က ဖိုရမ်တွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံမှ ပေါကြွယ်ဝသော ကုန်ကြမ်းများနှင့် တရုတ်နိုင်ငံမှ နည်းပညာနှင့် စက်ကိရိယာများ ပေါင်းစပ်၍ ထုတ်ကုန်သစ်များကို ဆန်းသစ်တီထွင်ထုတ်လုပ်ပြီး ကြီးမားသည့်တရုတ်နှင့် ဒေသတွင်းစားသောက်ကုန်ဈေးကွက်သို့ ပြန်လည်တင်ပို့ရောင်းချနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများရှိကြောင်း သုံးသပ်ရပါသည်။

Source: <https://english.news.cn/20230725/aba2058762bf4a5693f69d10df6504e0/c.html>

(စီးပွားရေးသံမှူး၊ နန်နင်းမြို့)

https://myantrade.gov.mm/article/Naypyitawstp_260720230345

ကန်ဒေါ်လာလဲနှုန်း ပြန်မြင့်တက်လာ

ကျပ် ၂၀၀၀၀ တန် ငွေစက္ကူသစ်များ ထုတ်ဝေသွားမည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီးနောက် ပြင်ပဈေးကွက်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ နိုင်ငံခြားငွေလဲနှုန်းသည် တစ်ဒေါ်လာလျှင် ကျပ် ၃၂၀၀ ဝန်းကျင်အထိ ပြန်မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

အမေရိကန်ဒေါ်လာနှင့် ကျပ်ငွေလဲလှယ်နှုန်းမှာမူ ဇူလိုင် ၂၆ ရက် ပြင်ပဈေးကွက်တွင် တစ်ဒေါ်လာကျပ် ၃၂၀၀ ဝန်းကျင်ဖြင့် ကြိုက်ရောင်းကြိုက်ဝယ်အနေအထားတွင် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သိရသည်။

ဇူလိုင် ၃၁ ရက်မှ စတင်ကာ ရတနာဆင်ဖြူတော်ပုံပါ ကျပ် ၂၀၀၀၀ တန် ငွေစက္ကူသစ်ကို ထုတ်ဝေသွားမည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီး ငွေစက္ကူထုတ်ဝေမှုအကြောင်းပြကာ ကုန်ဈေးနှုန်းဆွဲတင်ခြင်း၊ ဒေါ်လာဈေးတက်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများကို အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။

လက်ရှိတွင် ငွေစက္ကူသစ်သတင်းကြောင့် အကယ်ဒမီ အခေါက် ရွှေတစ်ကျပ်သားဈေး ၃၃သိန်းဝန်းကျင်ထိ မြင့်တက်လျက် ရှိပြီး ဒေါ်လာဈေး သိသိသာသာ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ကားဈေး၊ အိမ်ခြံမြေ ဈေးများလည်း အသီးသီးလိုက်ပါ မြင့်တက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://t.me/sdtdaily>

ကန်ဒေါ်လာ ၅၈ သန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ ဓာတ်မြေဩဇာ တန်ချိန် ၁ သိန်းခွဲခန့် ပြည်ပနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းခဲ့



လက်ရှိကာလဟာ မိုးစပါးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီချိန်ဖြစ်တာကြောင့် သီးနှံစိုက်ပျိုး ရာမှာ အသုံးပြုတဲ့ ဓာတ်မြေဩဇာ လိုအပ်ချက်လည်း မြင့်တက်ချိန်လို့သိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုနှစ်မိုးစပါးသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီချိန်အတွက်လည်း ကုန်ခဲ့တဲ့ ဇွန်လ အတွင်းက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၈ ဒသမ ၀၄၁ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဓာတ်မြေဩဇာ တန်ချိန် ၁၄၄,၉၀၀ တန်ကို တင်သွင်းထားတယ်လို့ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းများအရသိရပါတယ်။

လက်ရှိကာလဟာ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရာသီချိန်ဖြစ်တဲ့အပြင် သစ်ပင်ပန်းမန်များနဲ့ သီးနှံများလည်း စိုက်ပျိုးချိန် ဖြစ်တာကြောင့် ဓာတ်မြေဩဇာများလိုအပ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်တွင်းဓာတ်မြေဩဇာဈေးကွက်လည်း သွက်လက်

လှုပ်ရှားလာသလို ပြည်ပမှဓာတ်မြေဩဇာတင်သွင်းမှုတွေလည်း ပြုလုပ်လာရတာဖြစ်တယ်လို့ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တာဝန်ရှိသူကပြောပါတယ်။

ပြည်ပမှ ဓာတ်မြေဩဇာတင်သွင်းမှုကိုလည်း ကုန်ခဲ့တဲ့ဇွန်လအတွင်းက ပင်လယ်ရေကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်း မှရော နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှပါ တင်သွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပင်လယ်ရေကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှဆိုရင် ကန်ဒေါ်လာ ၄၆ ဒသမ ၀၃၄ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဓာတ်မြေ ဩဇာတန်ချိန် ၁၀၆,၉၀၀ တန်နဲ့ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှ ကန်ဒေါ်လာ ၁၂ ဒသမ ၀၁၇ သန်းတန်ဖိုးရှိ ဓာတ်မြေဩဇာတန်ချိန် ၃၈,၀၀၀ တို့ကို တင်သွင်းခဲ့တာလို့ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းများအရသိရပါတယ်။

အဓိက တင်သွင်းတဲ့နိုင်ငံတွေဟာဆိုရင်လည်း တရုတ်နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၄၄,၀၀၀ ၊ အိမ်နဲ့ နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၃၇,၀၀၀ ၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၇,၀၀၀ ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၆,၀၀၀ ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၃,၆၀၀ ၊ ရုရှား နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၂,၅၀၀၊ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၂,၅၀၀၊ မလေးရှားနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၁,၅၀၀ ၊ လာအိုနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၁,၀၀၀၊ အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စုမှ တန်ချိန် ၁,၀၀၀၊ နော်ဝေးနိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၅၀၀ နှင့် ဂျော်ဒန်နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၃၀၀ စုစုပေါင်း ဓာတ်မြေဩဇာတန်ချိန် ၁၀၆,၉၀၀ ကို ပင်လယ်ရေကြောင်း ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းဖြင့် တင်သွင်းခဲ့တာလို့သိရပါတယ်။ အဲလိုပဲ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းမှလည်း တရုတ်နိုင်ငံမှ တန်ချိန် ၃၆,၀၀၀ နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံမှတန်ချိန် ၂,၀၀၀ ၊ စုစုပေါင်း တန်ချိန် ၃၈,၀၀၀ ကိုတင်သွင်းခဲ့တာလို့သိရပါတယ်။

ဤဆောင်းပါးကို MFN မှကူးယူဖော်ပြပါသည်။

Source: <https://t.me/htwettoe>

မြန်မာ - တရုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိစ္စများတွင် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ စီးပွားရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း UMFCCI မှ သိရသည်။

ဇူလိုင်လ (၂၅) ရက်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ယူနန်ပြည်နယ်၊ တက်ဟုန်းပြည်နယ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ၊ ပြည်သူ့အစိုးရ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Wei Gang ဦးဆောင်သည့် စီးပွားရေးကိုယ်စားလှယ် (၂၆) ဦး နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု အားကောင်းပြီး နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကိစ္စရပ်များတွင်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုသည် နယ်စပ်တံခါးပေါက်များမှ အားပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်အကျိုးရှိမည့် ကုန်သွယ်မှုဖြစ်ပေါ်လာစေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားလိုကြောင်း ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးသက်က ပြောကြားခဲ့သည်။

တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲ၊ ပြည်သူ့အစိုးရ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး Mr. Wei Gang ကလည်း တက်ဟုန်းပြည်နယ်ခွဲအနေဖြင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်ပါ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိစ္စရပ်များတွင် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ကိုယ်စားလှယ်များမှ လယ်ယာ သားငါးကဏ္ဍ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် စက်မှုလက်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်ရေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်လုပ်ငန်းများတွင် Logistics ကဏ္ဍ ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ သစ်သီးဝလံများကုန်သွယ်မှု ပိုမိုတိုးချဲ့ခွင့်ပြုနိုင်ရေး စသည်တို့ကို အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://www.popularmyanmar.com/?p=122550>

STOCK EXCHANGE (27.7.2023)

YANGON STOCK EXCHANGE

Home About YSEK Main Board (ME) Pre-Listing Board (PLE)

Home > Main Board > Market Data > Stock trading data

Stock trading data

As of 27th Jul 2023

Total Trading (Continuous trading + Block trading)

Trading Volume	Trading Value
36,311 (Shares)	68,374,800 (MMK)

Stock trading

Name	Code	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume	Trading value (MMK)	No. of listed shares	Market Cap. (mill MMK)
FME	00001	8,400	+100	+1.20%	8,200	8,400	8,200	528	4,336,000	33,109,694	278,121
MTSH	00002	2,850	+0	+0.00%	2,800	2,850	2,800	1,346	3,774,550	38,929,150	110,948
MCB	00003	7,400	+0	+0.00%	7,400	7,400	7,400	0	0	10,400,986	76,967
PPB	00004	1,550	+0	+0.00%	1,550	1,550	1,550	365	565,750	29,664,613	45,980
TMH	00005	2,500	+100	+4.17%	2,500	2,500	2,500	50	125,000	12,823,224	32,058
EFR	00006	2,450	+0	+0.00%	2,450	2,450	2,450	50	122,500	19,977,223	48,944
AMATA	00007	4,900	+0	+0.00%	4,900	4,900	4,900	0	0	10,497,598	51,438
MAEX	00008	1,750	+0	+0.00%	1,750	1,750	1,750	33,972	59,451,000	23,804,946	41,659

Home > Main Board > Market Data > Market summary

Market summary

As of 27th Jul 2022

Today's summary

Index name	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume (shares)	Trading value (MMK)	No. of listed companies	Market Cap. (mil MMK)
MYANPIX	363.76	+2.44	+0.68%	358.54	363.76	358.54	36,311	68,374,800	8	686,115

Index chart



Historical price

YSEK Updates

Disclosure

Quick link Notice Disclosure

Market Overview

Grand Total Trading (Total trading (MB) + Total trading (PLB))

As of 27th Jul 2022

Trading Volume	Trading Value
36,311 (Shares)	68,374,800 (MMK)

Main Board

As of 1:00 pm, 27th Jul 2022

Total Trading (MB) (Continuous trading + Block trading)

Trading Volume	Trading Value
36,311 (Shares)	68,374,800 (MMK)

MYANPIX	363.76
	▲ 2.44
Total Volume (shares)	36,311
Total Value (MMK)	68 mil
Listed Company	8
Market Cap. (MMK)	686,115 mil

Name	Code	Price	Change
PVE	00001	8,400	▲ 100
MTSH	00002	2,850	▲ 0
MCS	00003	7,400	▲ 0
FPS	00004	1,550	▲ 0
TMH	00005	2,500	▲ 100
EPR	00006	2,450	▲ 0
AMATA	00007	4,900	▲ 0
MAEX	00008	1,750	▲ 0